
PROTOKÓŁ NR 24-05/2008 
 

    z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się  20 maja 2008r., w Nowym Ratuszu przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1, w sali nr 207 

 
Posiedzenie komisja rozpoczęła o godz. 13:00. 
 
Obecność: 
Posiedzenie komisja odbyła w 4-osobowym składzie, wg załączonej listy 

obecności – załącznik nr 1, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych 
decyzji. 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.  

 
Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji powitał wszystkich 

obecnych, następnie zaproponował następujący porządek obrad:  
1. Poparcie apelu NZOZ „Intermedica” o zorganizowanie dodatkowego 

konkursu uzupełniającego przez POW NFZ na świadczenie opieki 
zdrowotnej w zakresie onkologii 

 
2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i 

trybu przyznania pomocy dla 4 osobowej rodziny repatrianckiej z 
Uzbekistanu, zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 658 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2008” – druk nr 660 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

odpłatności za pobyt dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków – 
druk nr 705 

 
5. Informacja na temat działalności gdańskich żłobków 

 
6. Informacja dotycząca opracowania Modelu Pomocy Osobom z Chorobą 

Alzheimera i innymi Zaburzeniami Dementywnymi 
 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2008 rok – druk nr 714 

 
8. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja 

 
Za przyjęciem porządku głosowano jednogłośnie 4 głosami za 
 
 



     PUNKT 1 
Poparcie apelu NZOZ „Intermedica” o zorganizowanie dodatkowego konkursu 
uzupełniającego przez POW NFZ na świadczenie opieki zdrowotnej w zakresie 
onkologii 
 
Przewodniczący Komisji na podstawie nadesłanej korespondencji przedstawił 
sytuację NZOZ „Intermedica”, zwracając uwagę na to, że zostały zabrane świadczenia 
onkologiczne co przyczyniło się do licznych protestów pacjentów.  
 
Następnie zaproponował następujący wniosek do NFZ: 
 
Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG w związku z pismem NZOZ 
„Intermedica” z dnia 15 maja 2008r. (L.dz. S. 0174/15/05/08) oraz apelu wielu 
pacjentów poradni onkologicznej „Intermedica” reprezentowanych przez p. Janinę 
Reniecką, zwraca się z wnioskiem o ogłoszenie konkursu uzupełniającego na 
świadczenie usług onkologicznych, dzięki któremu NZOZ „Intermedica” otrzymałaby 
ponownie możliwość realizacji świadczeń z zakresu onkologii. Komisja stoi na 
stanowisku, że jest rzeczą niekorzystną dla zdrowia pacjentów z chorobami 
nowotworowymi polecanie im innego ośrodka leczącego oraz zmianę lekarzy 
prowadzących. Specyfika świadczeń w zakresie onkologii oraz kontakt pacjent-lekarz 
jest szczególna. Wielu z tych pacjentów przeżywa osobisty dramat.  
 
Powyższy wniosek przyjęto jednogłośnie 4 głosami za.  
 
WNIOSEK NR 24-04/17/04/08 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla 4 osobowej rodziny repatrianckiej z Uzbekistanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 658 
 
Kazimiera Szczypińska - z-ca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich UM 
Zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 4  głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 24-04/109/16/08 
 
 
     PUNKT 3 



Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2008” – druk nr 660 
 
Magdalena Skiba - Kierownik Referatu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w Wydziale Spraw Społecznych UM 
Zreferowała projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 24-04/110/17/08 
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
odpłatności za pobyt dziecka w żłobkach Gdańskiego Zespołu Żłobków – druk nr 
705 
 
 
Jarosław Formella - Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych zreferował projekt uchwały.  
 
Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 24-04/111/18/08 
 
     PUNKT 5 
Informacja na temat działalności gdańskich żłobków 
 
Krystyna Konieczny – Dyrektor Gdańskiego Zespołu Żłobków 
Przedstawiła temat – szczegółowe opracowanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Zwróciła uwagę, że podstawą działalności żłobków jest zarówno ustawa o 
samorządzie gminnym jak i ustawa o zakładach opieki zdrowotnej. Gdański Zespół 
Żłobków został powołany w 1991 roku. Obejmuje 9 placówek i zabezpiecza 530 
miejsc, zapotrzebowanie jest duże. Działalność jest prowadzona w stosunku do dzieci 
od 3 miesiąca życia do 3 roku życia. Obowiązują 3 stawki, stawka stała wynosi 168 zł 



miesięcznie. Dla rodzin, w których pobierane jest świadczenie z powodu trudnej 
sytuacji ekonomicznej wynosi 140 zł, natomiast dla osób z poza terenu Gdańska ta 
opłata wynosi 336, 96 zł.  Oprócz zwykłej opieki realizowane są profile merytoryczne 
związane z muzyką, literaturą, teatrem. Utworzony został również program 
motywujący- „Opiekunka roku”, przyznawany rokrocznie. Bardzo dobrze wpłynął na 
jakość  pracy. Personel stanowią głównie pracownicy medyczni: opiekunki medyczne, 
pielęgniarki, salowe. Pracownicy podnoszą swoje kwalifikacje poprzez różne 
szkolenia czy studia. Wykonany budżet za miniony rok wynosił 6 746 000 zł, koszt 
utrzymania dziecka dla gminy to jest ok. 1000 zł. Dochody utrzymują się na poziomie 
1 mln. zł. każdy żłobek ze względu na swój profil ma nazwę własną nawiązującą do 
programu merytorycznego bądź do lokalizacji. Każdy żłobek ma również patrona 
merytorycznego do których należą m.in. Teatr Miniatura, Gdańskie Zoo, Jaś Mela. 
Rokrocznie pozyskiwane są materiały i usługi o wartości ok. 25 tys. zł od rodziców, 
sponsorów.  
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję, nie było żadnych pytań w związku z czym 
przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 6 
Informacja dotycząca opracowania Modelu Pomocy Osobom z Chorobą 
Alzheimera i innymi Zaburzeniami Dementywnymi 
 
Członkowie Komisji otrzymali materiały ze szczegółowym opracowaniem tematu, który 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  
Prezydent Miasta Gdańska dnia 30.08.2006 r. powołał zespół ds. opracowania projektu 
modelu pomocy osobom z chorobą Alzheimera w Gdańsku. W skład tego zespołu 
weszły osoby z różnych instytucji i Miasta Gdańska. projekt modelu został 
umieszczony na stronie internetowej. Konsultacje społeczne odbywają się do 31 maja 
2008 r.  
 
Ewa Wołczak – Kierownik Wydziału Pomocy Instytucjonalnej i Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych 
Zespół pracował przez 1,5 roku, spotykał się co miesiąc, prace były b. intensywne. 
Projekt jest zgodny z obowiązującymi programami strategicznymi Miasta Gdańska: 
strategią Rozwiązywania Problemów Społecznych, z Powiatowym Programem 
Działań na Rzecz Niepełnosprawnych oraz jest zgodny z przyjętym przez Zarządzenie 
Prezydenta modelem opracowywania programów operacyjnych do Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych. Ważna informacja dotycząca choroby 
Alzhaimera: okazuje się, że w Polsce choroba ta jest najczęstszą przyczyną otępień, 
przy czym na różnego rodzaju otępienia w kraju choruje ok. 340 tys. osób, z czego 
200- 250 tys. to są osoby chore na chorobę Alzhaimera. Z związku z tym, że brak jest 
danych na temat choroby Alzhaimera, zespół, który przygotowywał projekt 



przeprowadził w mieście badania osób chorych na chorobę Alzhaimera, były to 
badania jakościowe. Wnioski z badań dotyczą podopiecznych, opiekunów, ich sytuacji 
ekonomicznej, mieszkaniowej, stanu  zdrowia podopiecznego i potrzeb 
podopiecznego. Na podstawie tych badań zostały zidentyfikowane obszary 
problemowe dotyczące choroby Alzhaimera i określiliśmy, że te obszary problemowe 
należałoby podzielić na cztery najważniejsze grupy. Są to problemy osób chorych na 
chorobę Alzhaimera, problemy rodzin, opiekunów i instytucji, które powinny pomagać 
chorym na chorobę Alzhaimera. Na podstawie tych obszarów problemowych 
staraliśmy się zdiagnozować przyczyny w każdym z tych obszarów. Z tych przyczyn 
określiliśmy cele programu. Celem głównym jest zapewnienie prawa do godnego 
życia osób z chorobami Alzhaimera i innymi zaburzeniami dementywnymi oraz ich 
opiekunów. Cele szczegółowe dotyczą tych poszczególnych obszarów: problemów 
rodzin, osób chorych, opiekunów, instytucji. Bardzo zapraszamy do zapoznania się z 
całością tego programu i ewentualnie zgłaszania uwag. Jest jeszcze miesiąc na 
wnoszenie uwag i całkowity projekt modelu do końca czerwca powinien zostać 
przekazany do procedowania.  
 
Przewodniczący Komisji poprosił o wyjaśnienie różnicy pomiędzy pojęciem 
„opiekun prawny” a „opiekun instytucjonalny” 
 
Ewa Kamińska – z-ca Prezydenta Miasta Gdańska 
Wyjaśniła, że opiekun prawny niekoniecznie sprawuje fizyczną, bezpośrednią opiekę 
nad osobą chorą. Reprezentuje ją prawnie, zastępuje jej brak osobowości prawnej, 
sprawuje pieczę nad losem chorego. Chorym może się opiekować inna osoba lub 
instytucja.   
 
Ewa Wołczak – Kierownik Wydziału Pomocy Instytucjonalnej i Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych 
Dodała, że jednym ze zidentyfikowanych problemów jest brak opiekuna prawnego 
mimo, że osoba jest nieświadoma rodzina często nie che ubezwłasnowolnić tej osoby.  
 
Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie tematu. Nie było pytań, 
przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
 
     PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Gdańska na 2008 rok – druk nr 714 
 
Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Maria Krzaklewska – członek Komisji zapytała o zwiększenie planu wydatków o 
kwotę 200 000 zł na udział przedstawicieli miasta w konferencji i udział w targach 
inwestycyjnych, które odbędą się w Warszawie. 



 
 Teresa Blacharska – Dyrektor Wydziału Finansowego UM odpowiedziała, że są to 
środki planowane, ale nie oznacza to, że w takiej kwocie będą przeznaczone. To jest 
udział w konferencji w Sztokholmie i targach w Warszawie. W tych targach trzeba 
opłacić nie tylko udział ale również np. wynajęcie powierzchni. 
 
Nie było więcej pytań. Przystąpiono do głosowania.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 5 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 24-04/112/19/08 
 
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Przewodniczący Komisji zapoznał członków Komisji z korespondencją. Po dyskusji 
dotyczącej poszczególnych pism, posiedzenie zakończono.  
 
 
 
       Przewodniczący 
      Komisji Spraw Społecznych 
          i Ochrony Zdrowia RMG 
 
              Jacek W. Teodorczyk 
 
Protokołowała 
Monika Konwerska 


